

6 June 2023

English and Russian

**Committee on the Peaceful
Uses of Outer Space**
Sixty-sixth session
Vienna, 31 May–9 June 2023
Item 13 of the provisional agenda*
Future role and method of work of the Committee

Modifying the agenda of the Legal Subcommittee of the Committee on the Peaceful Uses of Outer Space

Working paper submitted by the Russian Federation

The Legal Subcommittee of the Committee on the Peaceful Uses of Outer Space remains the central forum to discuss and take decisions on the whole range of issues concerning the Space Law.

It becomes topical for a new item named “Legal assessment of the Guidelines for the Long-term Sustainability of Outer Space Activities (LTS)” to be included in the agenda of the Legal Subcommittee.

It is suggested that the Legal Subcommittee discuss whether the mechanism of the approved and possible new Guidelines is sufficient for the purposes of LTS or there is a need for a legally-binding document in this field to be worked out.

О преобразовании повестки дня Юридического подкомитета Комитета ООН по использованию космического пространства в мирных целях

Рабочий документ, представленный Российской Федерацией

Юридический подкомитет (ЮПК) Комитета ООН по использованию космического пространства в мирных целях остается центральной площадкой для обсуждения и принятия решений по всему спектру вопросов космического права.

Считаем актуальным включить в повестку дня ЮПК новый пункт «Правовая оценка Руководящих принципов долгосрочной устойчивости космической деятельности (ДУКД)».

Предлагаем в рамках ЮПК обсудить вопрос о том, является ли механизм уже принятых и возможных новых Руководящих принципов ДУКД достаточным для

* [A/AC.105/L.333](#).



целей обеспечения ДУКД, или же есть необходимость в выработке обязывающего документа в этой области.
